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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Végleg elengedik egy generáció kezét?" 

Azok a diákok, akik idén teszik majd le az érettségit, sokszorosan nehezített terepen kell helyt 
állniuk. Mire eljutnak a vizsgákig, addigra pont féléve lesz annak, hogy online, gyakorlatilag 
nagyobb segítség nélkül készülnek fel. Ez nem csak arról szól, hogy több idő van tanulni, mert nem 
kell utazgatni. Ez az életkor a jövő megalapozása miatt meghatározó, de amiatt is, mert most 
kellene azokat a kulcsingereket megélni, amiből egész életükben építkezni tudnak a fiatalok. Nem 
túlzás azt állítani, hogy többszörösen nehezített helyzetben az övék, és ezt nekünk minden 
eszközzel segítenünk kellene.

A tavalyi tavaszi érettségi annyiban volt más, hogy ugyan hirtelen jött a digitális átállás, azonban 
csupán két hónapig tartott. Az őszi érettségi vizsgáknál sem volt nagy változás a tavaszihoz képest. 
Jelenleg azonban szinte az egész utolsó év online zajlik. Ha tavaly sokkal több energiát kellett a 
tanulásba fektetni, akkor ez most hatványozottan igaz, hiszen az egész napos gép előtt ülésben 
magukra vannak bízva, nem feltétlenül tudják úgy követni az órát, mint élőben, és nehezebb a 
lemaradást is kikerülni. A szóbeli vizsgák tekintetében ez kiemelten hangsúlyos, hiszen kevesebb 
lehetőségük van a szóbeli megmérettetésre, gyakorlásra előzetesen.

Szeretném ezért, ha mihamarabb választ kaphatnánk az alábbi kérdésekre: Van rá esély a 
járványhelyzet stagnálása, vagy súlyosbodása esetén, hogy a szóbeli vizsgák idén is elmaradjanak a
tavalyi vizsgákhoz hasonlóan? Figyelembe veszik-e az Országos Diáktanács javaslatait az 50 órás 
közösségi szolgálatról, az érettségi ingyenességéről, valamint a pedagógusok oltási sorrendben 
való előresorolásáról?
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